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Den 15. januar 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 548 (MOF alm. del) stillet 18. december efter ønske fra 

Peter Juel-Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 548 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange sæler der er reguleret, og agter ministeren at udvide 

mulighederne for at kunne regulere et yderligere antal?” 

Svar 
Jeg har forelagt spørgsmålet Miljøstyrelsen, som oplyser at: 

 

”Miljøstyrelsen kan oplyse, at der blev reguleret 32 gråsæler i første kvartal 2020, hvor Miljøstyrelsen 
betalte 4 fiskere i alt 200.000 kr. for at regulere gråsæler. I årene 2016-2019 blev der kun skudt 2-3 
gråsæler, selvom kvoten var på 40. Dette forsøg med betaling skulle vise, om det var muligt at 
nedlægge et større antal sæler.  
 
Der er efter forsøget med betalt regulering skudt yderligere 6 sæler på frivillig basis.  
Kvoten på 40 sæler er således ikke udnyttet i 2020 selv om Miljøstyrelsen betalte for regulering i 3 
måneder.” 
 

I forbindelse med evaluering af forsøget vil jeg se på muligheden for en udvidelse af kvoten.   
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